
МОДЕЛЬ 
ЕНЕРГОЕФЕКТИВНОГО МІСТА

Ця тема обговорювала
ся на “круглому столі” , який 
проводи вся  за ін іц іа ти в и  
міського голови Володими
ра Удовиченка 2 березня в 
залі засідань м іськвиконко
му. Це наступний етап жит
лово-комунальної реформи 
в нашому місті.

За круглим столом зібра
лися заступники міського го
лови, представники житло
во-комунальної сфери міста, 
соціально активні славутча- 
ни. Всі вони доклали чимало 
зусиль, щоб у Славутичі ус
пішно реалізовувалися поло
ження концепції реф орму
вання житлово-комунально
го господарства. Багато зроб
лено. Городяни в повному 
обсязі отримують житлово- 
комунальні послуги. Але зас
покоюватися на досягнутому, 
вважає міський голова, не 
можна. І треба вивчати 
досвід тих країн, які зроби

ли вирішальний крок уперед і 
в яких питання енергоеф ек- 
тивності лягли в основу їх 
со ц іа л ь н о -е ф е кти в н о го  у п 
равління.

Який треба пройти шлях ре
формації, щоб наше місто ста
ло енергоефективним?

Будь-яке планування розпо
чинається  з бажання щось 
змінити. Як порахувати те, що 
ми хочемо змінити в майбутнь
ому, скільки це коштує зараз і 
буде коштувати потім і як зни
зити витрати того ж дорогого 
природного газу, електричної 
енергії тощо?

Нова енергетична політика 
міста має вирішити три основні 
завдання -  енергозбереження, 
енергоефективність та екологі
чна безпека. Заступник місько
го голови Володимир Жигалло, 
обговорюючи запропоновану 
тему, зауважив, що не всі про
цеси, які ми переживаємо, є сьо
годні популярним и, але цю

справу треба розпочинати.
Не всі учасники “круглого 

столу” були готові до обговорен
ня цих непростих питань. Як ска
зав один із учасників зібрання 
Олександр Теплов, це нормаль
но, бо за соціологічними дослі
дженнями лише 5% громади ба
жають брати участь у реформа
ціях, а решта, 95%, взагалі не 
готові ні до яких перемін. Але зу
пиняться на досягнутому не вар
то, треба йти вперед. Саме така 
думка об’єднувала більшість 
учасників цього заходу.

За круглим столом йшла 
мова і про пасивність славут- 
чан щодо створення об 
’єднань співвласників багато
поверхових будинків (ОСББ). 
Хоча в інших містах є прикла
ди, коли успішно діють ці това
риства і самостійно вирішують 
питання щодо утримання та ек
сп л уата ц ії сво їх  буд инк ів . 
М іський голова зазначив, що 
самоорганізація населення -  це

класична модель відносин в 
житловому фонді, і сьогодні є 
найкращі приклади східноєвро
пейських країн, де люди по
вністю відповідають за пере
дане їм житло.

Для відпрацювання стратегії

енергоефективного міста ство
рена робоча група до яко ї 
ввійшли депутати міської ради 
Володимир Печерський, Вален
тин Мельник, члени виконавчо
го ком ітету Ю рій Є горенко і 
Олександр Теплов, заступник

міського голови Юрій Ост- 
рянін, радник міського голо
ви Валентин Купний, спеціа
лісти КП “ЖКЦ” та КП “УЖКГ” . 
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